
 1 

 
 
RG.0012.14.2015 

 
 

Protokół Nr 12/15 
Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli 

działalności Środowiskowego Domu Samopomocy  
w dniu 17 listopada 2015 roku. 

 
 
Na posiedzeniu Komisji obecni byli: 
1. Bolesław Puka – Przewodniczący Komisji 
2. Jerzy Gorczyca – Z-ca Przewodniczącego Komisji 
3. Jacek Pamuła – Członek Komisji 
4. Zbigniew Ptak – Członek Komisji 
5. Rafał Bartochowski  – Członek Komisji  
6. Dominika Czerepak - Drzymała – Kierownik ŚDS 
7. Krystyna Karwan – Księgowa ŚDS 
 
Porządek posiedzenia: 
1). Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2). Przyjęcie porządku obrad. 
3). Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
4). Kontrola działalności Środowiskowego Domu Samopomocy. 
5). Sprawy bieżące, wolne wnioski i zapytania. 
6). Zakończenie posiedzenia Komisji. 
 
Ad. 1.  
Komisja rozpoczęła obrady w budynku Środowiskowego Domu Samopomocy o 
godz. 834, a zakończyła o 937. 
Otwarcia posiedzenia Komisji dokonał Przewodniczący Komisji Bolesław Puka, 
który powitał przybyłych członków Komisji i pozostałe osoby obecne na 
posiedzeniu.  
Następnie na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad ( na 5 
Członków Komisji obecnych było 5). Lista obecności znajduje się w załączeniu 
do niniejszego protokołu. 
 
Ad.2. 
Przewodniczący Komisji Bolesław Puka  przedstawił proponowany porządek 
obrad.  
Porządek obrad  przyjęto bez uwag do realizacji. 
 
Ad.3. 
Protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji został przyjęty bez uwag. 
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Ad. 4. 

Na wstępie Kierownik ŚDS Dominika Czerepak - Drzymała zapoznała 
obecnych z funkcjonowaniem i strukturą organizacyjną Środowiskowego Domu 
Samopomocy. 

Przypomniała, że ŚDS powstał w 5 grudnia 2005r. z inicjatywy Wójta 
Gminy Jana Pyrkosza i ówczesnego Dyrektora  Wydziału Polityki Społecznej 
Urzędu Wojewódzkiego Mirosława Przewoźnika. Placówka jest domem pobytu 
dziennego i funkcjonuje przez 5 dni w tygodniu. Dom posiada 35 miejsc i tyle też 
jest  uczestników. Kierownik nadmieniła jednak, że na jej wniosek skierowany do 
Wydziału Polityki Społecznej w Rzeszowie ŚDS od grudnia br. zyska kolejne 
miejsce, bowiem jest kolejna chętna osoba. W skład kadry placówki wchodzi: 
księgowa, 4 terapeutów, psycholog, kierowca i sprzątaczka.  

Kierownik nadmieniła, że aby otrzymać miejsce w ŚDS trzeba posiadać 
orzeczenie o stopniu niepełnosprawności, czy zaświadczenie od lekarza 
neurologa, zaświadczenie od internisty. Na podstawie tych dokumentów można 
ubiegać się o miejsce w ŚDS poprzez złożenie wniosku do GOPS. Początkowo 
osoba jest przyjmowana na 3 miesiące zgodnie z przepisami. Po upływie tego 
terminu zespół wspierająco – aktywizujący złożony z pracowników ŚDS ocenia 
stan w jakim znajduje się dana osoba i na jaki okres może być przyjęta tj. 
wydana decyzja kierująca do placówki. Zazwyczaj jest to okres 3 letni dla 
mieszkańców  naszej gminy, a dla osób z gmin ościennych na 1 rok.  

Radny Bolesław Puka zapytał o ilość osób w ŚDS pochodzących z innych 
gmin. 

Kierownik odpowiedziała, że w sumie z innych gmin tj. Zaleszany, 
Zaklików i Annopol, z którymi zostały zawarte porozumienia, jest 8 osób. 

Radny Zbigniew Ptak powiedział, że ŚDS liczy sporą liczbę uczestników i 
w związku z tym zapytał czy są podzieleni na grupy lub zespoły dla prowadzenia 
zajęć.  

Kierownik wyjaśniła, że uczestnicy są zgrupowani, wedle ich woli i 
umiejętności,  pracowniach, gdzie są prowadzone różne zajęcia i treningi np. 
kulinarne, umiejętności praktycznych, społecznych, budżetowych, higienicznych 
i wiele innych form.  

Radny Zbigniew Ptak zapytał o stopień integracji uczestników i czy są 
ewentualne przypadki agresji z ich strony. 

Kierownik powiedziała, że podopieczni  są zintegrowani. Służą temu m.in. 
wyjazdy na różne imprezy, zawody sportowe, spartakiady. Uczestnicy chętnie 
biorą udział w wyjazdach, wycieczkach, a część z nich jest uzdolniona sportowo, 
czego dowodem są liczne trofea, puchary i dyplomy. Spośród podopiecznych 
jest jedna osoba, która jest nieprzewidywalna w zachowaniu. W przypadku 
większych  problemów z osobami przejawiających czasami agresję dana osoba 
jest kierowana do psychiatry. 

Radny Bolesław Puka zapytał jak wygląda współpraca i poziom integracji 
pracowników ŚDS.  
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Kierownik odpowiedziała, że kadra składająca się z osób pracujących od 
wielu lat,  jest bardzo zgrana i zintegrowana. Współpraca układa się bardzo 
dobrze, nie ma żadnych zgrzytów i problemów.   

Radny Jerzy Gorczyca zapytał czy uczestnicy ponoszą odpłatność za 
pobyt w ŚDS. 

Kierownik powiadomiła, że jest ustalona odpłatność za pobyt w ŚDS. Jest 
to 250%  kryterium dochodowego uczestnika.  

Radny Jacek Pamuła zapytał z jakich środków jest finansowana 
działalność ŚDS. 

Kierownik powiedziała, że Dom utrzymywany jest ze środków wojewody 
podkarpackiego. Jest ustalona dotacja na jednego uczestnika w kwocie 1020 zł 
miesięcznie. Od przyszłego roku kwota wzrośnie do 1080 zł.  

Radny Bolesław Puka zapytał o współpracę z Środowiskowymi Domami 
Samopomocy z innych gmin. 

Kierownik oznajmiła, że współpraca bardzo dobrze się układa. ŚDS - y 
spotykają się, organizowane  są różne imprezy integracyjne, zawody sportowe, 
spartakiady. 

Radny Jacek Pamuła zapytał o współpracę z innym organizacjami 
pozarządowymi w tym ogólnopolskimi. 

Kierownik ŚDS wyjaśniła, że placówka współpracuje przede wszystkim z 
lokalnymi stowarzyszeniami m.in. z Żabna, Rzeczycy Długiej  przy organizacji 
różnych imprez.  Jest dobry kontakt ze szkołami, są prowadzone zajęcia 
integracyjne z uczniami i dziećmi z przedszkoli. Bardzo dobra współpraca jest 
również z  Domem Rekolekcyjnym w Radomyślu.  

 
Następnie członkowie Komisji zostali zapoznani przez Kierownik ŚDS z  

pracowniami w których prowadzone są zajęcia z uczestnikami tj. metaloplastyki, 
kulinarnej, rękodzieła, komputerowej, muzycznej, rehabilitacji i fizjoterapii. 
Ponadto funkcjonuje kółko fotograficzne, Club Cafe, Klub Ludzi Ciekawych oraz 
prowadzane są zajęcia z Dramy. 

 
W dalszej części Kierownik ŚDS poinformowała o innych formach 

działalności kadry ŚDS, których celem jest wdrażanie w życie społeczne 
podopiecznych i niwelowanie wykluczenia społecznego. Powiadomiła, że 
między innymi organizowane są wycieczki, wyjazdy do kina pizzerri, do 
kawiarenek. Dzięki pobytowi w ŚDS rodzice są odciążeni od obowiązku opieki, a 
uczestnicy mają możliwości rozwoju i z dużą chęcią przyjeżdżają do ŚDS z 
zadowoleniem biorąc udział w zajęciach. Kierownik nadmieniła, że podczas 
transportu uczestnikom towarzyszy opiekun. Na miejscu uczestnikom 
organizowany jest wolny czas, mają wiele atrakcji. Jest zapewniona opieka 
lekarska, w tym psychiatryczna czy stomatologiczna. Kierownik nadmieniła, że 
obiekt ŚDS zgodnie z przepisami jest przystosowany dla potrzeb uczestników w 
tym osób niepełnosprawnych. Pracownie są wyposażone w odpowiedni sprzęt i 
urządzenia zapewniające i ułatwiająca prowadzenie zajęć. 
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W dalszej części posiedzenia Komisja dokonała kontroli księgi wyjść i wyjazdów 
służbowych pracowników ŚDS. 
W oparciu o uzyskane dane i informacje Komisja stwierdza, że ewidencja jest 
prowadzona na bieżąco i nie wniosła uwag do prowadzonej księgi. 

    
Radny Jacek Pamuła zapytał o prowadzone kontrole ŚDS – u w tym przez 

Podkarpacki Urząd Wojewódzki. 
Kierownik ŚDS powiedziała, że są przeprowadzane kontrole przez 

Wydział Polityki Społecznej Urzędu Wojewódzkiego jak również kontrole 
realizowane przez Urząd Pracy, ZUS czy Sanepid.  

Kierownik ŚDS nadmieniła jeszcze, że jest realizowany program ochrony i 
promocji zdrowia psychicznego, w ramach którego organizowane są działania i 
spotkania  w kierunku promowania zdrowia psychicznego. Z realizacji programu 
corocznie składane jest sprawozdanie podczas sesji Rady Gminy.  

 
Ad.5. 
Spraw bieżących, wolnych wniosków i zapytań nie było. 
 
Ad.6. 
Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 
 
 
 
   Komisja: 
           Bolesław Puka – Przewodniczący Komisji ………………... 

           Jerzy Gorczyca – Z-ca Przewodniczącego ……………….. 

           Jacek Pamuła – Członek Komisji               ………………... 

           Zbigniew Ptak – Członek Komisji              ………………... 

           Rafał Bartochowski– Członek Komisji       ………………... 

 
 
Protokołował: 
Inspektor  ds.  obsługi Rady Gminy 
 
Piotr Chodur 
 
 
 
 
 

 


